
Rada Gminy Niwiska 

Rada Gminy 

Protokół nr 26 

XXVI Sesja w dniu 18 listopada 2020 

Obrady rozpoczęto 18 listopada 2020 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 19:46 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni: 

1. Adam Chlebowski 

2. Danuta Dłużeń 

3. Ewa Jachyra 

4. Robert Łakomy 

5. Stanisław Magda 

6. Robert Róg 

7. Stanisław Rzemień 

8. Stanisław Rzeszutek 

9. Damian Serafin 

10. Piotr Skiba 

11. Łukasz Stęga 

12. Mieczysław Śpiewak 

13. Stanisław Świątek 

14. Adam Świder 

15. Tomasz Zygmunt 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Obradom przewodniczył Robert Róg – Przewodniczący Rady Gminy. Po otwarciu sesji 

i powitaniu radnych oraz zaproszonych gości stwierdził, iż w sesji uczestniczy 

15 radnych, Rada Gminy jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji (15.09.2020 r.). 

 

Uwagi do protokołu zgłosił radny Adam Chlebowski. 

 

 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Gminy Niwiska Robert Róg poinformował, iż w okresie 

międzysesyjnym nie podejmowano ważniejszych działań, ze względu na obecnie panującą 

sytuację związaną z pandemią oraz ograniczone kontakty. 



 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonywania 

uchwał Rady Gminy. 

 

Wójt Gminy Niwiska poinformowała zebranych, iż w okresie międzysesyjnym zostało 

wydanych 6 zarządzeń, w tym: 

- 2 zarządzenia dot. zmian w budżecie, 

- 1  w sprawie  przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących Gminnej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Niwiska na lata 2020 – 2030, 

- 1 w sprawie przedstawienia Radzie Gminy Niwiska i RIO projektu uchwały budżetowej na 

2021 rok oraz projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021 – 

2028, 

- 1 w sprawie  wyznaczenia osoby odpowiedzialnej za utrzymanie kontaktów z podmiotami 

krajowego systemu cyberbezpieczeństwa, Obowiązek wyznaczenia takiej osoby wynika 

z  ustawy z 5 lipca 2018r. o krajowym systemie cyberbezpieczeństwa – która implementuje do 

prawa krajowego Dyrektywę NIS – w sprawie środków na rzecz wysokiego wspólnego 

poziomu bezpieczeństwa sieci i systemów informatycznych na terytorium Unii. Ustawa określa 

struktury organizacyjne na poziomie krajowym  w zakresie  monitorowania i reagowania na 

incydenty, zapewniając wsparcie różnym podmiotom, w tym również jednostkom sektora 

finansów publicznych do których się zaliczamy. Podmioty publiczne realizujące zadania 

publiczne są zobowiązane do wyznaczenia osoby odpowiedzialnej za utrzymywanie kontaktów 

z podmiotami krajowego systemu cyberbezpieczeństwa – stąd zarządzenie. 

-  1 w  sprawie wykonywania pracy zdalnej w Urzędzie Gminy Niwiska do 4 grudnia 2020r. 

W związku z wystąpieniem epidemii Rada Ministrów określiła w rozporządzeniu 

z  2  listopada 2020r. nakazy i zakazy dla urzędów administracji publicznej w tym polecenie do 

4 grudnia br. pracy zdalnej – z możliwością wyłączenia pracowników realizujących zadania 

niezbędne  do zapewnienia pomocy obywatelom lub inne zadania, niezbędne ze względu na 

przepisy prawa lub potrzeby urzędu lub jednostki. Praca większości pracowników wiąże się 

z  bezpośrednią obsługą mieszkańców, obsługą jednostek organizacyjnych, realizacja zadań, 

których nie da się wykonywać zdalnie  – więc praca zdalna funkcjonuje w minimalnym 

zakresie, niemniej dostosowaliśmy się do wymogów rozporządzenia. 

14 października odbyło się otwarcie ofert w przetargu nieograniczonym „Modernizacja 

oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Niwiska wraz z świadczeniem usługi konserwacji 

i  obsługi urządzeń oświetlenia ulic, placów, dróg i miejsc publicznych”. W przetargu udział 

wzięło 2 oferentów: Zakład Instalacji Elektrycznych z Nagawczyny – oferowana kwota 

inwestycji 1.232961,84 zł, i druga oferta: Linter Energia Rzeszów – 849.187,08 zł. Obydwaj 

oferenci: 12 m-cy gwarancji. 

16 października odbyło się otwarcie ofert w przetargu nieograniczonym „Odbieranie 

i  zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości”. Udział wzięło 

2  oferentów: Przedsiębiorstwo Handlowo Usługowe Zieliński z Rakowa – oferowana kwota 

978.096,60 zł, Druga oferta Dezako Sp. z o.o. Dębica 752.461,05 zł. Obydwaj oferenci: 1 dzień 

czas interwencji, płatność 30 dni. 

20 września 2020r. odbyły się przetargi nieograniczone  na dostawę paliwa gazowego 

oraz energii elektrycznej na okres od 01.01.2021 r. do 31.12.2022 r. dla grupy zakupowej, gdzie 



Zamawiającym w imieniu grupy była Gmina Kolbuszowa. Na kompleksową dostawę paliwa 

gazowego dla Grupy Zakupowej złożone zostały oferty przez dwóch oferentów: 

- PGNiG Obrót Detaliczny Sp. z o. o, ul. Jana Kazimierza 3, 07-248 Warszawa, 6.253.289,36 

zł brutto dla całej grupy zakupowej, cena jednostkowa – 82,97 zł/MWh netto, 

- Fortum Marketing and Sales Polska S,A. ul. Heweliusza 9, 80-890 Gdańsk, 6 308 732,45 zł 

brutto dla całej grupy zakupowej, cena  jednostkowa – 84,11 zł/ MWh netto. Podatek VAT – 

23%. Wybrany oferent – PGNiG z ceną 82,97 zł/MWh netto (102,05 zł/MWh 

brutto).  Obecna stawka wynosi 152,22 zł/MWh brutto - Dostawca PGNiG. 

Na kompleksową dostawę energii elektrycznej dla Grupy Zakupowej Gminy Kolbuszowa 

złożono 4 oferty: 

- PGE Obrót S.A. ul. 3-go Marca 6, 35-959 Rzeszów, 

- innogy Polska S.A. ul. Wybrzeże Kościuszkowskie 41, 00-347 Warszawa, 

- TAURON Sprzedaż Sp. z o.o. ul, Łagiewnicka 60, 30-417 Kraków, 

- ENERGA.OBROT S.A, Al. Grunwaldzka 472, 00-309 Gdańsk. 

Najwyższa cena ENERGA.OBROT S.A.: 4.472.930,12 zł brutto dla całej grupy zakupowej, 

cena  jednostkowa –  oświetlenie uliczne -298,70 zł/ MWh netto, obiekty -  300, 00 zł/MWh. 

Najniższa cena innogy Polska S. A.: 4.411.922,23 zł brutto dla całej grupy zakupowej, 

cena  jednostkowa – 295,60 zł/ MWh netto, podatek VAT 23 % (363,59 zł brutto / MWh). 

Obecna stawka wynosi 429,82 zł/MWh brutto; dostawca TAURON. 

W ramach projektu „Wspólny plan” od połowy października 1 raz w tygodniu odbywają się 

online warsztaty dla Zespołu Konsultacji Społecznych. W ramach tych warsztatów jest 

opracowywany Indywidualny Plan Konsultacji pod potrzeby zmian/opracowywania studium 

i  planów miejscowych. Indywidualny Plan Konsultacji  to szczegółowy scenariusz konsultacji, 

obejmujący wszystkie etapy konsultacji – od diagnozy po ewaluację. IPK przedstawiał będzie 

szczegółowy opis podejmowanych działań, zastosowanych narzędzi i metod konsultacji. 

W  odniesieniu do planowanych działań, w IPK określa się wskaźniki realizacji poszczególnych 

etapów konsultacji. Elementem IPK jest harmonogram rzeczowo – finansowy, który obejmie 

wszystkie wydatki, jakie zostaną poniesione w ramach projektu, w związku 

z  przeprowadzeniem procesu konsultacji. Zostały zlecone dwa opracowania: ocena aktualności 

planu zagospodarowania przestrzennego i studium oraz opracowanie ekofizjograficzne pod 

zmiany w planie lub studium 

 

 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Niwiska w roku szkolnym 

2019/2020. 

 

Informację w tym zakresie w skrócie przedstawiła Wójt Gminy Niwiska Elżbieta 

Wróbel. Informacja stanowi załącznik do protokołu. Dostępna jest również na stronie BIP 

Niwiska. 

 

Radny Adam Chlebowski zapytał jak wyglądała nauka zdalna w okresie pandemii na terenie 

gminy. Wójt odpowiedziała, iż działano w oparciu o prawo, które nakazało zawieszanie 

funkcjonowania szkół oraz naukę zdalną, odwieszenie  w miesiącu maj w klasach I-III oraz 



przeprowadzenie konsultacji ósmoklasistów przed egzaminem. Borykamy się z problemem, 

który nie był do przewidzenia. Na terenie naszej gminy nie wszędzie jest dostęp do Internetu 

oraz sieci komórkowej, również nie wszyscy rodzice mają możliwość poświęcenia na tyle czasu 

dzieciom, na ile to wymaga, ponieważ pracują, nie zawsze mają odpowiednie warunki. Będzie 

kiedyś widoczny skutek w edukacji naszego młodego pokolenia, ale takie mamy czasy, 

pandemia występuje na całym świecie.  Radny Piotr Skiba dodał, że wyniki z egzaminu 

ósmoklasisty świadczą o dobrym funkcjonowaniu szkół w okresie pandemii. Przewodniczący 

Robert Róg dodał, iż sytuacja jest trudna dla nas wszystkich; zarówno dla samorządu, 

nauczycieli jak i rodziców. Idealnych sytuacji i rozwiązań nie ma, ale każdy stara się zrobić 

naprawdę wszystko, by ten ciąg edukacyjny zachować, przekazać dzieciom jak najwięcej. 

 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz 

rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie 

Gminy Niwiska. 

  

Tematykę omówiła Wójt Elżbieta Wróbel. W 2020 r. na podstawie uchwały nr 214 

z  2017 dotacja celowa do podmiotu prowadzącego żłobki (do jednego przedszkolaka) wynosi 

130zł. Ponieważ od 2021 roku wzrasta najniższe wynagrodzenie z 2600,00 zł do 2800,00 zł 

(plus  pochodne) Stowarzyszenie KGW złożyło wniosek do Programu Maluch+. Aby zamknęły 

się płace dla pracowników pracujących w żłobku wnioskuje się o podniesienie opłaty do 160 

zł. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz 

rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na 

terenie Gminy Niwiska. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15)* 

Adam Chlebowski , Danuta Dłużeń, Ewa Jachyra , Robert Łakomy, Stanisław Magda , Robert 

Róg , Stanisław Rzemień , Stanisław Rzeszutek , Damian Serafin , Łukasz Stęga , 

Mieczysław Śpiewak , Stanisław Świątek , Adam Świder , Tomasz Zygmunt, Piotr Skiba 

 

* Radny Piotr Skiba głosował bez sprzętu z powodu problemów technicznych 

Radni podjęli Uchwałę  nr XXVI/153/2020 zmieniającą uchwałę w sprawie wysokości i 

zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub 

kluby dziecięce na terenie Gminy Niwiska. 



 

 

 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji Projektu: 

„Usługi indywidualnego transportu door-to-door w gminie Niwiska”. 

 

W 2020 r do PFRON złożono wniosek na zadanie Usługi indywidualnego transportu  door-to-

door w gminie Niwiska. Jest to projekt grantowy, bez wkładu własnego Gminy Niwiska. Jego 

celem jest ułatwienie integracji społeczno -  zawodowej osób z potrzebami wsparcia w zakresie 

mobilności, poprzez zapewnienie przez Gminę Niwiska usług indywidualnego transportu door- 

to-door dla 65 osób, w okresie od 1 stycznia 2021r. do 30 listopada 2022r. Projekt skierowany 

jest dla seniorów oraz osób z niepełnosprawnościami.  W ramach projektu zostanie zakupiony 

samochód pięcioosobowy przystosowany dla osób niepełnosprawnych, marki Opel Combo. 

W  ramach projektu zostanie zatrudniony kierowca oraz opiekun osób niepełnosprawnych. 

Wartość projektu: 335.300,00 zł. W ramach projektu pokrywane są koszty eksploatacji 

samochodu, ubezpieczenie samochodu, szkolenie dla kierowcy i opiekuna, zakup paliwa. 

Radny Adam Chlebowski zastanawiał się, czy w przyszłości nie trzeba będzie przeznaczyć 

pieniędzy w budżecie gminy na utrzymanie samochodu i kierowcy. 

Radny Łukasz Stęga zwrócił uwagi, że jest to bardzo słuszna inicjatywa, wiele osób z terenu 

gminy potrzebuje tego typu usług. 

Radna Danuta Dłużeń podzieliła zdanie radnego Stęgi, dodała, że realizacja tego projektu jest 

bardzo potrzebna na terenie naszej gminy. 

Radny Adam Chlebowski zapytał, czy przewóz dla osób potrzebujących będzie bezpłatny? 

Odpowiedzi twierdzącej udzieliła Pani Wójt. 

Radny Adam Świder zapytał czy opiekun osób niepełnosprawnych będzie miał odpowiednie 

kwalifikacje? Odpowiedzi udzieliła Wójt gminy informując, iż będzie odbywał potrzebne 

szkolenia. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji Projektu: „Usługi 

indywidualnego transportu door-to-door w gminie Niwiska”. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Danuta Dłużeń, Ewa Jachyra , Robert Łakomy, Stanisław Magda , Robert Róg , Stanisław 

Rzemień , Stanisław Rzeszutek , Damian Serafin , Piotr Skiba , Łukasz Stęga , Mieczysław 

Śpiewak , Stanisław Świątek , Adam Świder , Tomasz Zygmunt 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Chlebowski 

 

 

Radni podjęli Uchwałę nr XXVI/154/2020 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 

do realizacji Projektu: „Usługi indywidualnego transportu door-to-door w gminie 

Niwiska”. 

 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 2020 r. 

 

 

Tematykę omówiła Skarbnik gminy Elżbieta Lewandowska – Smoleń. Dokonano aktualizacji 

załącznika Nr 1 Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2027: 

-  na skutek  wprowadzonych zmian w Budżecie Gminy Niwiska w 2020 roku (uaktualniono 

planowane dochody -bieżące i majątkowe oraz wydatki bieżące i wydatki majątkowe); 

-  zwiększono zakres Wieloletniej Prognozy Finansowej do 2027 roku w związku z podjęciem 

uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego z okresem spłaty tego kredytu do 

roku 2027. 

 Zwiększono zakres upoważnienia Wójta Gminy Niwiska do zaciągania zobowiązań z tytułu 

umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest niezbędna do 

zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności wykraczają poza rok 

budżetowy, zawieranych na czas określony (na 2021 rok) o kwotę 822.461,05 zł w tym: 

-  odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych: 752.461,05 zł, 

-  sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Niwiska oraz sporządzenia miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

terenów w Gminie Niwiska: 70.000,00 zł 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 2020 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Danuta Dłużeń, Ewa Jachyra , Robert Łakomy, Stanisław Magda , Robert Róg , Stanisław 

Rzemień , Stanisław Rzeszutek , Damian Serafin , Łukasz Stęga , Mieczysław Śpiewak , 

Stanisław Świątek , Adam Świder , Tomasz Zygmunt 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 



Adam Chlebowski 

BRAK GŁOSU (1)* 

Piotr Skiba 

 

*Radny Piotr Skiba był nieobecny na Sali podczas głosowania.  

 

Radni podjęli Uchwałę nr XXVI/155/2020 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej na 2020 r. 

 

Radny Adam Chlebowski poruszył temat wydatkowania środków na zmianę MPZP i Studium 

uwarunkowań. Wójt Gminy wyjaśniła ile wniosków o zmianę wpłynęło, warunki jakie trzeba 

było spełnić, by dana nieruchomość kwalifikowała się do zmiany oraz jakie koszty związane 

są z powyższym przedsięwzięciem. Przewodniczący Robert Róg przypomniał ….. Radny 

Łukasz Stęga poruszył kwestię całkowitych kosztów zadania oraz powierzchni obszaru 

objętego zmianą.  

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały Budżetowej Gminy Niwiska 

na 2020 rok. 

 

Zwiększa się dochody budżetowe na 2020 rok o kwotę 80 .845,73 zł, z tego w całości dochody 

bieżące. Zmniejsza się wydatki budżetowe na 2020 rok o kwotę 127.536,00 zł z tego w całości 

wydatki bieżące. Zwiększa się wydatki budżetowe na 2020 rok o kwotę 213.987,51 zł z tego: 

wydatki bieżące o kwotę: 170.987,51 zł, wydatki majątkowe o kwotę:  43 000,00 zł. Zwiększa 

się  deficyt budżetu z kwoty 1 113 031,94 zł o kwotę 5 605,78 zł do kwoty 1.118.637,72 zł. 

Źródłem pokrycia zwiększonego deficytu budżetu w kwocie 5 605,78 zł będą przychody 

jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku 

bieżącym budżetu, wynikające z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 

związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych 

ustawach, w wysokości 5 605,78 zł Zwiększa się przychody budżetu gminy o kwotę 5.605,78 

zł. Przychody jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków pieniężnych 

na rachunku bieżącym budżetu, wynikające z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 

finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w 

odrębnych ustawach, w wysokości 5 605,78 zł. 

Głos zabrał radny Adam Chlebowski. Zapytał jaką powierzchnię ma działka planowana do 

zakupu pod przepompownię w Kosowach i jaki przepompownia będzie miała zakres? Wójt 

odpowiedziała, iż na tą chwilę rozważany jest do zakupu działka o powierzchni 0,15 ha przy 

drodze Ks. J. Popiełuszki, w kierunku Kosów, po prawej stronie.  Byłaby tam pompowania 

wody, która wzmacniałaby dostawę wody w miejscowości Siedlanka i Kosowy.  



 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały Budżetowej Gminy Niwiska 

na 2020 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Adam Chlebowski , Danuta Dłużeń, Ewa Jachyra , Robert Łakomy, Stanisław Magda , Robert 

Róg , Stanisław Rzemień , Stanisław Rzeszutek , Damian Serafin , Piotr Skiba , Mieczysław 

Śpiewak , Stanisław Świątek , Adam Świder , Tomasz Zygmunt 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Stęga 

 

 

Radni podjęli Uchwałę nr XXVI/156/2020 w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały 

Budżetowej Gminy Niwiska na 2020 rok. 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu w 2020 roku na spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek oraz na pokrycie 

planowanego deficytu. 

 

Tematykę omówiła Skarbik gminy Elżbieta Lewandowska – Smoleń. W styczniu br. Rada 

Gminy podjęła Uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu w 2020 roku na kwotę 2.535.671,00zł.  

W proponowanym dzisiaj projekcie uchwały kwota ta zostaje niezmieniona; zmienia się tylko 

okres spłaty tego kredytu, wydłużony o 2 lata – do roku 2027. Skarbnik gminy odczytała 

następnie projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu w 2020 roku na spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek oraz na pokrycie 

planowanego deficytu. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 



Danuta Dłużeń, Ewa Jachyra , Stanisław Magda , Robert Róg , Stanisław Rzemień , Stanisław 

Rzeszutek , Damian Serafin , Piotr Skiba , Mieczysław Śpiewak , Stanisław Świątek , Adam 

Świder , Tomasz Zygmunt 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Adam Chlebowski , Robert Łakomy, Łukasz Stęga 

 

 

Radni podjęli Uchwałę nr XXVI/157/2020 w sprawie zaciągnięcia kredytu w 2020 roku 

na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek 

oraz na pokrycie planowanego deficytu. 

 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania o wartości przekraczającej kwoty 

ustalone w budżecie Gmina na 2020 rok. 

 

Tematykę omówiła Skarbnik gminy Elżbieta Lewandowska – Smoleń. Aby Pani Wójt mogła 

podpisać umowę, której realizacja i płatność wykracza poza rok budżetowy 2020, Rada Gminy 

musi wyrazić na to zgodę. Projekt został przygotowany w sprawie zaciągnięcia zobowiązania 

finansowego w zakresie inwestycji o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie 

gminy na  2020 rok (651.531,08 zł na dwie inwestycje, tj. podpisanie umowy na pełnienie 

czynności inspektora nadzoru do budowy kanalizacji sanitarnej i wodociągu w miejscowości 

Hucisko II etap w kwocie 8.000,00 zł oraz  modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie 

Gminy Niwiska w kwocie 643.531,08 zł). Zobowiązanie, o którym mowa powyżej zostanie 

sfinansowanie w roku 2021 z dochodów gminy z tytułu udziału w podatku dochodowym od 

osób fizycznym oraz  podatku od nieruchomości.  

Radny Adam Chlebowski zapytał, który oferent został w końcu wybrany, gdyż w stosunku do 

najtańszego oferenta suma przeznaczona na modernizację oświetlenia na poprzedniej sesji jest 

za duża; uważa że „w stosunku do najtańszego wykonawcy suma nie pasuje”. Wójt 

odpowiedziała, iż zmieniły się przepisy i warunki. Dawniej jeżeli zawierało się umowę, która 

wykraczała poza rok budżetowy, Rada Gminy podejmowała uchwałę w sprawie wydatków 

niewygasających. Obecnie wpisanie zadania w WPF lub zaciągnięcie zobowiązania jest 

automatycznie wydatkiem niewygasającym. Wyjaśniła skąd pochodzą poszczególne kwoty 

dot. przedmiotowego zadania. Skarbnik gminy dodała, że jeżeli zadanie jest dwuletnie, to aby 

wójt mógł podpisać umowę, to na cześć, która będzie wykonana  w przyszłym roku, nie 

możemy wykorzystać tych środków z tego roku; musi być zabezpieczenie środków na przyszły 

rok.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania o wartości przekraczającej kwoty 

ustalone w budżecie Gmina na 2020 rok. 



 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Adam Chlebowski , Danuta Dłużeń, Ewa Jachyra , Robert Łakomy, Stanisław Magda , Robert 

Róg , Stanisław Rzemień , Stanisław Rzeszutek , Damian Serafin , Piotr Skiba , 

Łukasz Stęga , Mieczysław Śpiewak , Stanisław Świątek , Adam Świder , Tomasz Zygmunt 

 

 

Radni podjęli Uchwałę nr XXVI/158/2020 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania 

o  wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie Gmina na 2020 rok 

 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. 

Program omówiła Sekretarz gminy Jolanta Marut. Gminny Program Profilaktyki                                            

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii to załączniki 

do kolejnych dwóch uchwał. Do zadań własnych gminy należy prowadzenie działań 

związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problem alkoholowych oraz integracji osób 

uzależnionych od alkoholu. W szczególności zadania te obejmują: zwiększenie dostępności 

pomocy terapeutycznej dla osób uzależnionych,  pomoc rodzinom, w której występuje problem 

alkoholowy, prowadzenie profilaktycznej działalności edukacyjnej, wspomaganie działalności 

instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych służącej rozwiązywaniu problemów alkoholowych,  

podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów dotyczących sprzedaży 

napojów alkoholowych oraz występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela 

publicznego. Uchwała podejmowana jest przez Radę Gminy każdego roku. Źródłem 

finansowania zadań programów są środki finansowe budżetu Gminy Niwiska pochodzące 

z  opłat za korzystanie z zezwoleń n sprzedaż napojów alkoholowych. 

Radny Łukasz Stęga zwrócił się do komisji, która będzie realizować ten program, by zwrócić 

uwagę w przyszłym roku na to, jakie punkty są realizowane z funduszy i ich wartość w stosunku 

do celu ujętego w programie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Adam Chlebowski , Danuta Dłużeń, Ewa Jachyra , Robert Łakomy, Stanisław Magda , Robert 

Róg , Stanisław Rzemień , Stanisław Rzeszutek , Damian Serafin , Piotr Skiba , 

Łukasz Stęga , Mieczysław Śpiewak , Stanisław Świątek , Adam Świder , Tomasz Zygmunt 

 

Radni podjęli Uchwałę nr XXVI/159/2020 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2021 rok. 

Tematykę również omówiła Sekretarz Jolanta Marut. Celem programu jest przeciwdziałanie 

narkomanii poprzez: zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej dla osób uzależnionych,  

pomoc rodzinom, w której występuje problem narkomanii, prowadzenie profilaktycznej 

działalności informacyjnej, w szczególności dla dzieci i młodzieży, wspomaganie działań 

instytucji, organizacji pozarządowych i osób fizycznych służącej rozwiązywaniu problemów 

narkomanii, pomoc społeczną osób uzależnionym i ich rodzinom. Źródłem finansowania 

również są środki finansowe budżetu Gminy Niwiska pochodzące z  opłat za korzystanie z 

zezwoleń n sprzedaż napojów alkoholowych 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

2020 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Adam Chlebowski , Danuta Dłużeń, Ewa Jachyra , Robert Łakomy, Stanisław Magda , Robert 

Róg , Stanisław Rzemień , Stanisław Rzeszutek , Damian Serafin , Piotr Skiba , 

Łukasz Stęga , Mieczysław Śpiewak , Stanisław Świątek , Adam Świder , Tomasz Zygmunt 

 

Radni podjęli Uchwałę nr XXVI/160/2020 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok. 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Niwiska na 2021 rok. 



 

Głos zabrała Wójt Elżbieta Wróbel. W 2021 roku przyjęto założenie, iż wszystkie podatki 

utrzymamy na poziomie 2020 roku. Ustawa o podatku rolnym i Ustawa o opłacie targowej 

wskazuje, iż każdego roku Rada Gminy musi podjąć uchwały dot. wysokości opłat. Wójt 

wnioskuje o przyjęcie stawki z roku 2020, tj. 46 zł/1dT. Projekty uchwał zostały pozytywnie 

zaopiniowane na Komisji Budżetowej oraz przez Podkarpacką Izbę Rolniczą.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Niwiska na 2021 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Adam Chlebowski , Danuta Dłużeń, Ewa Jachyra , Robert Łakomy, Stanisław Magda , Robert 

Róg , Stanisław Rzemień , Stanisław Rzeszutek , Damian Serafin , Piotr Skiba , 

Łukasz Stęga , Mieczysław Śpiewak , Stanisław Świątek , Adam Świder , Tomasz Zygmunt 

 

Radni podjęli Uchwałę nr XXVI/161/2020 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Niwiska 

na 2021 rok. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności i 

wysokości stawki opłaty targowej na obszarze Gminy Niwiska. 

 

Projekt uchwały omówiła Wójt Elżbieta Wróbel. Zaproponowała, by wysokość stawki opłaty 

targowej utrzymać na poziomie 2020 roku, tj. 15 zł za zajęcie powierzchni do 10 m2.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności i 

wysokości stawki opłaty targowej na obszarze Gminy Niwiska. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Adam Chlebowski , Danuta Dłużeń, Ewa Jachyra , Robert Łakomy, Stanisław Magda , Robert 

Róg , Stanisław Rzemień , Stanisław Rzeszutek , Damian Serafin , Piotr Skiba , 

Łukasz Stęga , Mieczysław Śpiewak , Stanisław Świątek , Adam Świder , Tomasz Zygmunt 



 

 

Radni podjęli Uchwałę nr XXVI/162/2020 określenia zasad ustalania i poboru oraz 

terminu płatności i wysokości stawki opłaty targowej na obszarze Gminy Niwiska. 

 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Niwiska z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2021 rok. 

 

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Jolanta Marut. Roczny program w współpracy z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego zawiera w szczególności cel główny, cele szczegółowe, zasady i formy 

współpracy, priorytetowe zadania publiczne, okres i sposób realizacji programu, wysokość 

planowanych środków, sposób oceny realizacji programu, informację o przebiegu konsultacji. 

Zakres współpracy jest bardzo szeroki, w dużej mierze mogą być zlecone na rzecz organizacji. 

W naszej gminie opieka nad dziećmi zorganizowana poprzez punkty przedszkolne, funkcjonuje 

na bazie działalności Stowarzyszenia KGW Niwiska. Również SP w Hucinie zorganizowana 

jest poprzez stowarzyszenie jak też ochrona zdrowia czy kluby sportowe. Wszelkie 

stowarzyszenia mogą liczyć na wsparcie ze strony Gminy Niwiska.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Niwiska z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

2021 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Adam Chlebowski , Danuta Dłużeń, Ewa Jachyra , Robert Łakomy, Stanisław Magda , Robert 

Róg , Stanisław Rzemień , Stanisław Rzeszutek , Damian Serafin , Piotr Skiba , 

Łukasz Stęga , Mieczysław Śpiewak , Stanisław Świątek , Adam Świder , Tomasz Zygmunt 

Radni podjęli Uchwała nr XXVI/163/2020 w sprawie przyjęcia Programu współpracy 

Gminy Niwiska z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2021 rok. 

 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do ceny ścieków dla grupy odbiorców – 

gospodarstwa domowe Gminy Niwiska. 



 

Głos zabrała Wójt gminy. Taryfy na odbiór ścieków i wody zostały ustalone na 3 lata, 

zatwierdzone przez Wody Polskie i kończą się w czerwcu 2021 roku.  Zostało przyjęte 0,50 zł 

dopłaty do 1 m3 ścieków dla każdej grupy odbiorców gospodarstwa domowego.  Wójt 

zawnioskowała o taką dopłatę na 2021 rok.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do ceny ścieków dla grupy odbiorców – 

gospodarstwa domowe Gminy Niwiska. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Adam Chlebowski , Danuta Dłużeń, Ewa Jachyra , Robert Łakomy, Stanisław Magda , Robert 

Róg , Stanisław Rzemień , Stanisław Rzeszutek , Damian Serafin , Piotr Skiba , 

Łukasz Stęga , Mieczysław Śpiewak , Stanisław Świątek , Adam Świder , Tomasz Zygmunt 

 

 

Radni podjęli Uchwałę nr XXVI/164/2020 w sprawie ustalenia dopłaty do ceny ścieków 

dla grupy odbiorców – gospodarstwa domowe Gminy Niwiska. 

 

 

18. Sprawozdanie z działalności Zakładu Usług Komunalnych w Niwiskach za 2020 rok. 

 

Sprawozdanie przedstawił Kierownik Zakładu Usług Komunalnych Jerzy Skiba.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Głos zabrał radny Adam Chlebowski. Zastanawiał się czy ciśnienie w wodociągach przez cały 

czas jest takie samo? Poruszył temat inwestycji ZUK-u i zakupu nowej koparki. Kierownik 

ZUK-u wyjaśnił kwestie związane z funkcjonowaniem sieci w razie awarii.  

Wójt odpowiedziała, że na podstawie środków ze zwrotu VAT – u zostanie udzielona pomoc 

finansowa na cel związany z zakupem nowej koparki.  

Radny Łukasz Stęga poruszył kwestię przeglądów i serwisowania hydrantów. Kierownik Jerzy 

Skiba poinformował, że hydranty na terenie gminy są sprawdzane sukcesywnie, w miarę 

możliwości. 

Radny Robert Łakomy zadał pytanie, kiedy zostanie poprawiona załamana rura kanalizacyjna 

w Trześni? Kierownik poinformował, że ZUK zależny jest od firmy zewnętrznej i chciałby do 

końca 2020 roku załatwić temat.  

Radny Łukasz Stęga poruszył temat automatycznego systemu zgłaszania awarii oraz 

wysokiego poziomu żelaza w wodzie.  



 

19. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych. 

Głos zabrał Robert Róg, przedstawił radnym analizę oświadczeń majątkowych. 

 

20. Wolne wnioski i informacje. 

Głos zabrała Wójt Elżbieta Wróbel. Poinformowała o stanie realizacji spisu rolnego na dzień 

18 listopada br. na godz. 12:00. Ogółem w Gminie Niwiska spisało się 99,37 % rolników; do 

pozostałych zakomunikowała, by w miarę możliwości zgłosić się i dokonać spisu.  

 

21. Zapytania, wnioski mieszkańców. 

Głos zabrał radny Adam Chlebowski. Poruszył następujące tematy: rezygnacji niektórych 

radnych z diet w czasie COVID-19, odcinka drogi relacji Przyłęk – Hucina – Niwiska oraz 

zbierania się wody przy ul. Ks. J. Popiełuszki i ul. Rekreacyjnej. Zwrócił się też z wnioskiem 

o przygotowanie sprawozdanie z kosztów i efektywności transportu zbiorowego na terenie 

Gminy Niwiska.  

Głos zabrała Wójt Gminy rozpoczynając od tematu zbierania się wody na ww. ulicach; nie jest 

to temat na czasie, ponieważ pracownicy pracowali przy ul. Rekreacyjnej tam dwa dni i usunęli 

problem.  W kwestii poboczy przy ul. Ks J. Popiełuszki – problem został wyciągnięty na sesji, 

należy zgłosić go wcześniej i zostanie rozwiązany. W temacie transportu zbiorowego 

poinformowała radnych, iż Wojewoda ogłosiła nabór na transport zbiorowy na 2021 rok 

(składanie wniosków do wtorku następnego tygodnia, tj. 24.11.2020r.). Jeżeli chodzi o trasę 

Hucisko – Zapole – Trześń -  Niwiska – Hucina – Kosowy – Przyłęk – Mielec Łuże (6 razy w 

ciągu dnia, tam i z powrotem) w miesiącu wrześniu sprzedano 18 biletów. Na trasie od Kosów 

do Kolbuszowej  sprzedano 90 biletów. Wójt dodała, iż  ze względu na pandemię wrzesień nie 

odzwierciedla dobrze zapotrzebowania na bilety miesięczne oraz inne potrzeby  mieszkańców. 

Dopłata z budżetu państwa  do 1 wozokilometra wynosi 3 zł. Dopłata do trasy w kierunku 

Mielca wynosi miesięcznie 3.693,16 zł. Temat został szerzej omówiony na dzisiejszej Komisji 

Budżetowej, został zaopiniowany pozytywnie.  

W imieniu mieszkańców wsi Siedlanka radna Ewa Jachyra zawnioskowała o dołożenie lamp 

pod linią wysokiego napięcia. 

Odnosząc się do słów radnego Adama Chlebowskiego, Przewodniczący Robert Róg, iż 

realizacja odcinka drogi relacji Przyłęk – Hucina – Niwiska została podzielona na dwa  etapy. 

Pierwszy etap został zakończony i ma nadzieję, iż drugi również zostanie zrealizowany.  

Na tym posiedzenie zakończono.  

 

    Protokołowała 

Karolina Sukiennik 



  

 


